
سازمان محیط زیست فعلًا حیاط خلوت کابینه است
بررسی یک طرح؛ تبدیل سازمان محیط زیست به وزارت خانه در گفت وگو با فعال محیط زیست؛
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طرح تبدیل شدن سازمان محیط زیست به وزارت خانه 
که از آن صحبت شده در روز چهارشنبه ۲۴ شهریور 
ماه سال جاری در صحن علنی مجلس شورای اسلامی 
اعلام وصول شد.  به گزارش خبرنگار »نسل فردا«، بر 
اســاس ماده واحده این طرح، »از تاریخ تصویب این 
قانون سازمان حفاظت محیط زیست با تمامی اختیارات 
و وظایفی که به موجــب قوانین و مقررات در مواردی 
که مغایر شرع نیست با رعایت بند »د« ماده ۲۹ قانون 
مدیریت خدمات کشوری و بند »الف« ماده ۲۸ قانون 
برنامه پنج ساله ششم توســعه اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی جمهوری اســلامی بدون توسعه تشکیلات 
و افزایش نیروی انســانی به وزارت »حفاظت محیط 
زیست« تبدیل می شود.« در تبصره ۲ این طرح آمده 
است: شرح وظایف این وزارت خانه مطابق قوانین مورد 
عمل سازمان مذکور خواهد بود و دولت موظف است 
تغییرات در شرح وظایف وزارت خانه جدید را حداکثر 
ظرف مدت یک ســال برای تصویب مجلس شورای 
اسلامی ارائه کند. بر اساس تبصره ۳ این ماده واحده 
هر گونه افزایش نیروی انسانی، امکانات و با مالی برای 
وزارت خانه موضوع این ماده واحــده در طول دوران 

اجرای برنامه ششم توسعه ممنوع است.
  سازمان محیط زیست تبدیل به حیاط 

خلوت کابینه شده
فرزاد علیزاده، فعال محیط زیست در خصوص تبدیل 
سازمان محیط زیســت به وزارت خانه گفت: قرار بود 
سازمان محیط زیست مستقل باشد سازمانی که رئیس 
آن معاون رئیس جمهور باشد باید سازمان پرقدرتی 
باشــد، اما در کشور ما این ســازمان تبدیل به حیاط 
خلوت کابینه شده اســت به طوری که در دولت های 
قبل مکرر طرح ها و مجوزهای ضد محیط زیســتی 
به ســفارش یا پشــتیبانی معاون اول رئیس جمهور 
یا شــخص رئیس جمهور یا با نفوذ دیگر دســتگاه ها 
بدون توجه به مخالفت ها و معضلات محیط زیستی 

تصویب و اجرا می شــد نمونه های بارز آن می توان به 
مجوز گردشــگری در پناهگاه حیات وحش میانکاله، 
پارک ملی خبر منطقه حفاظت شده خائیز، سدهای 
پرهزینه و بی مصرف، تلکابین های تخریبگر، مجوزهای 
متعدد معادن وصدها طرح و پروژه ضد محیط زیستی 
اشــاره کرد. وی افزود: اگر قرار باشد محیط زیست به 
وزارت خانه تبدیل شود باید یک وزارت خانه پرقدرت 
و مســتقل باشــد که کاملًا در مســائل و مجوزهای 
محیط زیستی حق وتو داشــته باشد و تصمیمات آن 
قربانی مصلحت نشود در صورت کم کاری نیز باید در 
مجلس پاسخگوی وکلای مردم باشد. این فعال محیط 
زیست ادامه می دهد: عملکرد ضعیف مدیران پیشین 
سازمان محیط زیست و استفاده نکردن از قدرت اجرائی 
رئیس سازمان محیط زیست که معاون رئیس جمهور 
است ساختار قدرتمند این مجموعه را به هم زده و با 

تبدیل این سازمان به وزارت خانه فقط قدرت اجرائی را 
کمتر می کنیم و استقلال آن را سلب می کنیم هرچند 
به دلیل مناسبات و سیستم حکمرانی فعلی، سازمان 
بودن محیط زیست نمی تواند پاســخگوی نیازهای 

محیط زیستی کشور باشد.
  قوانین محیط زیست کامل و بی نقص 

است؟
 وی تاکید کــرد: قوانین حفاظت و بهســازی محیط 
زیست که از اساســی ترین قوانین در راستای توسعه 
پایدار و حفظ محیط زیست کشور است، در سال 1۳5۳ 
تدوین شده است و درسال 71 بازنگری جزئی در آن 
صورت گرفت، اما به نظر می رســد که به هیچ عنوان 
پاسخگوی معضلات محیط زیستی کشور نیست، یکی 
دیگر از قوانینی که به راحتی دست معدنکاوان را برای 
برداشت های بی رویه از منابع طبیعی کشور باز گذاشته 

اســت قوانین حوزه معدن اســت، »ضوابط استقرار 
معدن«نیز که از نیمه دوم دهه 1۳۸0 در حال تدوین 
بود، ناقص رها شده و وزارت صمت هیچ اقدامی برای 
تدوین آن انجام نداده اســت. این فعال محیط زیست 
تصریح کرد: تصمیمات گرفته شــده در حوزه صید و 
شکار، صدور مجوزهای گردشگری، صدور مجوزهای 
انتقال آب، معادن، سد سازی ها، صدور و تکثیر انواع 
گونه های مهاجم و غیر بومی و.... نشــان می دهد که 
تصمیمات در این سازمان )محیط زیست( فاقد نگاه 
علمی و کارشناسی اســت، می توان نتیجه گرفت که 
اشخاص بدون تخصص در سمت فعلی قرار دارند ضمن 
اینکه با انتصاب مدیران جدید بسیاری از تصمیمات 
قبلی متوقف و دستوراتی بر خلاف آن ها صادر می شود 

که نشان از بازی های سیاسی و حزبی دارد.
علیزاده گفت: مهم ترین موضع در ســازمان محیط 
زیســت وضعیت نا به ســامان دریافتی های محیط 
بانان این سازمان اســت، وضعیت جانبازان و شهدای 
محیط زیست که پرونده آن ها سال های مدیدی است 
که مسکوت مانده اســت، وضعیت نابه سامان صید و 
شکار در تالاب های شمالی و جنوبی کشور در6 ماهه 
دوم سال که به یک آبروریزی ملی تبدیل شده است 
هرچند ریاست ســازمان محیط زیست کشور معاون 
رئیس جمهور و از قدرت اجرائی بالائی برخوردار است، 
اما همواره سعی شده این سازمان فاقد قدرت و با بودجه 

اندک باقی بماند.
  حفظ و احیای محیط زیســت نیازمند 

آموزش است
 این فعال محیط زیست خاطر نشان کرد: از مهم ترین 
موضوعات در بحــث حفظ و احیای محیط زیســت 
آموزش است، آموزشی که باید از دوران کودکی آغاز 
شود و ریاست پیشین ســازمان محیط زیست در بدو 
ورودبه سازمان مدارس محیط زیستی را تعطیل و به 
جای آنکه ایرادات و نواقص این طرح محیط زیســتی 
را برطرف کند از ادامــه فعالیت آن جلوگیری کرد در 
بسیاری از مسائل دیگر هم به همین ترتیب منفعل وبا 

برنامه های توسعه ناپایدار همراه شده است.

پنجمین نشست خبری سخنگوی قوه قضائیه 
برگزار شد؛

از پرونده فایل صوتی ظریف 
تا آزادی قاضی جنجالی

 پنجمین نشســت خبری ذبیح الــه خداییان 
سخنگوی قوه قضائیه سه شنبه برگزار شد. ذبیح 
اله خدائیان، سخنگوی قوه قضائیه در پنجمین 
نشست خبری خود با گرامیداشــت یاد شهید 
طهرانی مقدم گفت: امروزه اگر استکبار جهانی 
شعار روی میز بودن گزینه نظامی را بیان نمی کند 

به خاطر جانفشانی این عزیزان است.
 آزادی یکــی از محکومان پرونده 

طبری با قرار وثیقه
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر 
انتشار عکسی از بیژن قاسم زاده محکوم در پرونده 
طبری، از ســوی قوه قضائیه اعلام شد که دیوان 
عالی کشور پرونده او را به شعبه صادرکننده جهت 
رفع نقص اعاده کرده و مراحل دادرســی پرونده 
وی در جریان اســت. این متهم بر اساس قانون 
تا اعلام نهایی نتیجه دادرسی، فعلًا با قرار وثیقه 

آزاد شده است.
 پرونده انتشار فایل صوتی ظریف و 

حمله سایبری
خدائیان درباره پرونده فایل صوتی ظریف گفت: 
تحقیقات خوبی در ارتباط با پرونده انتشار فایل 
صوتی آقای ظریف انجام شــده و این پرونده در 
حال تکمیل و همچنان مفتوح و با کیفرخواست 
به دادگاه ارسال نشده است.وی با اشاره به حمله 
سایبری به جایگاه های سوخت افزود: گزارشی در 
این خصوص به دادسرا واصل شده ولی در جریان 
تحقیقات است و هنوز کســی بازداشت نشده و 

پرونده در حال تکمیل تحقیقات است.
 حکم قصــاص بــرای محیط بان 

کرمانشاهی
خدائیان درخصــوص حکــم محکومیت یک 
محیط بان بــه قصاص اظهار کــرد: اگر ضابطان 
در چارچوب قانون از سلاحی که دارند استفاده 
کنند مسئولیت کیفری و حقوقی نخواهند داشت 
ولی اگر خارج از مقررات عمل کنند؛ مسئولیت 
کیفری خواهند داشت. ســخنگوی قوه قضائیه 
افزود: درخصوص این مورد خاص حوزه قضایی 
صادرکننده رأی توضیحاتی را ارائه کرده است که 
براساس آن اگر این حکم به محکومیت محیط بان 
صادر شــده برای این اســت که رعایت مقررات 
صورت نگرفته و قتل در محیط حفاظت شــده 
صورت نگرفته و در محیط مسکونی صورت گرفته 
است. افرادی که به آن ها تیراندازی شده مسلح 
نبودند و محیط بانان در خطــر نبودند. بنابراین 
حکم به محکومیت محیط بان صادر شده که البته 

مراحل تجدیدنظر برای آن باقی است.
 پابند الکترونیکی شبنم نعمت زاده

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی 
درباره مهم تریــن احکام صــادره از دادگاه های 
مفاســد اقتصادی گفت: حکم پرونده مجرمان 
بانــک تجــارت اســتان کرمــان صادر شــد. 
علی اکبر عمارت ســاز به همــراه ۲۲ نفر دیگر 
حکم محکومیت گرفتند. خدائیــان ادامه داد: 
عمارت ســاز به 7۴ ســال حبس محکوم شده 
که مجازات اشــد برای او که ۲0 سال است اجرا 
خواهد شد. شمسی تقی پور به 7۴ سال حبس 
محکوم شده که اشد آن ۲0 سال اجرا خواهد شد. 
محکومیت مجید زنگی آبادی زاده ۳۴ سال و 6 
ماه حبس، که اشد آن ۲0 سال حبس است اجرا 
خواهد شد. محمود تیکداری نژاد مجموعاً به 7۴ 
سال حبس محکوم شده که اشــد آن ۲0 سال 

حبس اجرا می شود.
 حسین فریدون نمی تواند از پابند 

الکترونیکی استفاده کند
سخنگوی دستگاه قضا در پاســخ به سوالی در 
خصــوص اینکه آیا حســین فریدون و شــبنم 
نعمت زاده و هــادی رضوی می تواننــد از پابند 
الکترونیک استفاده کنند و بقیه حبس را در بیرون 
بگذرانند، تصریح کرد: استفاده از پابند الکترونیک 
یا نظارت الکترونیکی دارای شرایطی است که در 
قانون مجازات اســلامی پیش بینی شده است و 
این طور نیست که همه جرائم مشمول آن باشند.  
سخنگوی قوه قضائیه افزود: افرادی که نام بردید 
نوع جرم آن ها به شکلی است که مشمول نظارت 
الکترونیکی نیستند. این افراد از پابند الکترونیکی 
استفاده نمی کنند و اگر مشمول کاهش مجازات 
تعزیری قرار گیرند ممکن اســت در آینده از آن 
اســتفاده کنند. همچنین طبق اعلام ســازمان 
زندان ها در ســال جاری بیــش از ۲500 نفر از 
نظارت الکترونیکی استفاده کردند و طبق اعلام 
دادسراها نیز 1۴۲۴ نفر تحت نظارت الکترونیکی 
قرار گرفتند که هم اکنون 5۳۲ نفر تحت نظارت 
الکترونیکی هســتند و اقدام مثبتی است برای 
جرائمی که مهم نباشند، می توانند به جای حبس 

از آن استفاده کنند.
 جزئیات بیشتر از پرونده کرسنت

سخنگوی دســتگاه قضا درباره آخرین 
وضعیت پرونده کرسنت گفت: در جریان انعقاد 
قرارداد کرسنت سواستفاده هایی صورت گرفته 
و محتوای قرارداد به نفع کشــور ما نبوده است. 
دیوان محاسبات، ســازمان بازرســی و وزارت 
اطلاعات در همان زمان )سال ۸6( در ارتباط با 
سو استفاده های صورت گرفته و مفاد قرارداد به 
دستگاه قضایی گزارشی ارسال کردند و پرونده ای 
در مورد اعضــای هیئت مدیره شــرکت نفت، 
افرادی که با آن ها مرتبط بودند و وزیر وقت نفت 
تشکیل می شود. وی تاکید کرد: حکم این پرونده 

صادرشده، اما اجرا نشده است.
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 چند راه مؤثر برای تبدیل هر شکست  
به موفقیت؛

شکست مقدمه پیروزی است 
واقعاً!

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

اینکه در هنگام شکست چقدر  ازشکست های 
خــود درس می گیرید تعیین کننــده میزان 

موفقیت شماست.
شکســت بخشــی از زندگی و قطعاً بخشی از 
تجارت اســت. اغلب اوقات ما نمی خواهیم آن 
را بپذیریم، اما شکست هم؛ یک عنصر اساسی 
برای موفقیت به حســاب می آید.معمولاً ما به 
طور غریزی از شکست، شرم ســار می شویم. 
این شاید به این دلیل است که احساسی را که 
شکســت در ما ایجاد می کند، دوست نداریم 
یعنی احســاس حقارت؛ گویا که ما اشتباهی 
مرتکب شده ایم. اما اگر شــما زاویه دیدتان را 
تغییر دهید و به شکست نه به عنوان یک اتفاق 
شــرم آور، بلکه به عنوان یک تجربه ارزشمند 
نگاه کنید، درک می کنید که از طریق شکست 
می توانید به موفقیت برســید. هر چه زودتر از 
احساس شرمساری نسبت به شکست های خود 
دســت برداریم، راحت تر آن ها را به وسیله ای 
برای منفعت خود تبدیل می کنیم.اشتباهات 
اهمیتی ندارند، امــا یادگیــری از آن ها چرا. 
اشتباهات تان را تشخیص دهید و بلافاصله از 
آن ها درس بگیرید. بسیاری از افراد موفق نوعی 
از شکســت را تجربه کرده اند و از آن ها درس 
گرفته اند. شکست به شــما فرصتی می دهد 
که علت های آن را تحلیل کنید تا اشــتباهات 
مشــابه را در آینده تکرار نکنید. هر اشتباهی 
می تواند به رشد ما کمک کند.مراقب نحوه حرف 
زدن با خودتان باشید، زیرا شــما به خودتان 
گوش می دهید. حرف زدن بــا خود می تواند 
به شدت آسیب رســان باشد، به خصوص پس 
از یک شکســت. حرف زدن با خود را کنترل 
کنید و اجازه ندهید کــه حس بی ارزش بودن 
بر شما غلبه شود. انجام ناقص یک کار به مراتب 
بهتر از این اســت که هیچ کاری انجام ندهید. 
تنها شکست واقعی این اســت که هیچ کاری 
انجام ندهید،. بی فعالیتی همه چیز را به خطر 
می اندازد. وقتی که مــا هیچ کاری نمی کنیم، 
یعنی به هیچ ســمتی حرکت نمی کنیم. این 
تضمین می کند که ما بازنده باقی بمانیم. کافی 
است کاری انجام ندهیم تا شکست بر زندگی ما 
چیره شــود.ما نتیجه تصمیم های گذشته مان 
هستیم، اما نباید بگذاریم اشتباهات مان بر ما 
غلبه کنند. حتی اگر گذشــته مطابق میل ما 
پیش نرفت، آینده  مان می تواند بهتر از چیزی 
باشــد که تصور آن را داریم. اغلــب اوقات، ما 
از حرف زدن درباره گذشــته و اشتباهات مان 
می ترسیم زیرا نگران هستیم که آن ها هویت 
ما را تعریــف کنند. هیچ حرفــی را در دل تان 
نگاه نداریــد، اما به آن چه کــه پیش رو دارید 

تمرکز کنید.
دشــمن موفقیت ترس از شکست است. خود 
شکســت زیاد خطرناک نیســت، اما ترس از 
آن جلوی پیشــرفت ما را می گیرد. مثل تمام 
ترس ها، شــما تنهــا از طریق مواجهــه با آن 
می توانید بر آن غلبــه کنید.اعمال یک پارچه 

نتایج یک پارچه به دنبال دارد.
 استقامت از کارهایی که شما توانایی انجام آن 
را دارید ناشی نمی شود، بلکه فراگیری و کسب 
مهارت در کارهایی که قبلًا توانایی انجام آن را 
نداشتید، نشان دهنده وجود استقامت در فرد 
اســت. بنابراین، هر از گاهی به زمین خوردن 
مشکلی ندارد، اما یاد بگیرید که هربار بلند شوید 
و با استواری بیشتر به سمت جلو حرکت کنید. 
آنچه که شما هر روز انجام می دهید، مهم تر از 
آن کاری است که هر از گاهی انجام می دهید. 

یک پارچگی کلید موفقیت است.اگر نمی توانید 
کار مورد نظرتــان را به تنهایــی انجام دهید، 
مجبور نیســتید تنها باشــید. گاهــی اوقات 
شکست های ما باعث می شود به رکود برسیم 
و رویه قدیمی مان را دنبــال کنیم. در این جور 
مواقع ما به حمایت کسی احتیاج داریم که به 
ما کمک کند عادت های بدمان را کنار بگذاریم. 
اگر فکر کنیم باید به تنهایی از پس این بحران 
بربیایم سخت در اشــتباه هستیم. یک مربی، 
راهنما یا دوست پیدا کنید که از شما پشتیبانی 
کند و تجربه این را داشــته باشد که شما را در 

مسیرتان به سمت موفقیت قرار دهد.
منبع:
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یافته ها

 چتر حمایتی داروها تغییری نکرده استآغاز تزریق اسپایکوژن در سراسر کشور
باشگاه خبرنگاران جوان: مدیرعامل شرکت تولید کننده واکسن اســپایکوژن گفت: 6 میلیون دوز واکسن اسپایکوژن را یک ماه 
زودتر از موعد قرارداد به وزارت بهداشت تحویل دادیم. هاله حامدی فر، مدیرعامل شرکت سیناژن درباره میزان واکسن های تحویلی 
به وزارت بهداشت اظهار کرد: تولید ما از شهریور ماه آغاز شده بود و پس از اخذ مجوز مصرف اضطراری وزارت بهداشت قرارداد خرید 
6 میلیون دوز واکسن را منعقد و دیروز این محموله کامل شد و 6 میلیون دوز واکســن اسپایکوژن را مطابق قرارداد و یک ماه زودتر از 
موعد به وزارت بهداشت تحویل دادیم البته تولید واکسن ها همچنان ادامه دارد و برای تحویل واکسن دوباره باید قرارداد خرید با وزارت 
 بهداشت منعقد شود. حامدی فر بیان کرد: واکسن اسپایکوژن در دانشگاه های علوم پزشکی کشور ودر تهران و سایر استان ها نیز توزیع

 شده است.

ایلنا: مدیرعامل تأمین اجتماعی گفت: داروهای بیماران »ای بی« در تعهدات جدید بیمه ای رایگان شد. میرهاشم موسوی در حاشیه 
بازدید از نمایشگاه فعالیت های سازمان بهزیستی کشور و شیرخوارگاه شیبر بیان کرد: سال گذشته برای بیمه تکمیلی بازنشستگان 
سهم سازمان ۳0 درصد بود و ما علی رغم اینکه مشکل مالی هم داریم سهم بیمه تکمیلی سازمان که به بازنشستگان کمک می کند را 
قصد داریم به 50 درصد برسانیم. وی در پاسخ به این سؤال که تست pcr هم به طور کلی رایگان شد؟ بیان کرد: تست pcr در مراکز ملکی 
و درمانی خودمان رایگان بود و همین طور هزینه هایی که برای بستری شدگان در مراکز ملکی به خاطر کووید1۹بود رایگان انجام می شد.  
همچنین بالغ بر 5000 میلیارد در رابطه با کووید 1۹ هزینه درمان داشتیم. در مراکز غیرملکی براساس استانداردهایی که قرار بود وزارت 

بهداشت اعلام کند و احتمالاً در هیئت دولت این موضوع در دستور کار است رایگان می شود.

 خبر روزخبر ویژه

ایسنا: مدیر مرکز تحقیقات علوم اعصاب کاربردی دانشگاه آزاد اسلامی اراک گفت: براساس آخرین غربالگری 
ملی، درصد افراد دچار بیماری های اعصاب و روان کشور ما ۳0 درصد بوده که یکی از بیشترین درصدهاست.

حمیدرضا مهاجرانی اظهار کرد: طبق آمار وزارت بهداشت جمهوری اسلامی حدود ۲1 میلیون نفر یعنی تقریباً 
۳0 درصد مردم ایران دچار اختلالات روانی هستند. بدین معنی که از هر چهار نفر یک نفر دچار اختلالات روانی 

و متاسفانه در استان مرکزی هنوز تحقیق کامل و مستقلی در این حوزه انجام نشده است.
وی افزود: همچنین آمار وزارت بهداشت شمار زنانی را که دارای اختلالات روانی هستند را بیش از مردان نشان 
می دهد. طبق این آمار، در یک سال گذشته ۲۳.۴ درصد بالغان در ایران دچار یک اختلال روانی بوده اند که 

۲7.6 درصد آنان را زنان و 1۹.۴ درصدشان را مردان تشکیل داده اند.
مهاجرانی تصریح کرد: آمار وزارت بهداشت همچنین نشانگر آن است که در حال حاضر دوره جوانی، اصلی ترین 
دوره سنی است که افراد در آن به اختلالات روانی مبتلا می شوند. همچنین کودکان نسل جدید بیش از گذشته 
دچار اختلال روانی می شوند. مهاجرانی همچنین در خصوص فعالیت مرکز تحقیقات علوم اعصاب کاربردی 
دانشگاه آزاد اراک بیان کرد: این مرکز در آذرماه سال 1۳۹۸ تأســیس شده است و 7 نفر کارشناس و عضو 
هیئت علمی در این مرکز در حال فعالیت هستند. وی ادامه داد: بررسی اعصاب از جنبه کاربردی آن به معنای 
یافتن راه های درمانی و پیشگیری از مشکلات عصبی است. در این مرکز تحقیقات با بررسی مکانیسم عمل 
اعصاب و تأثیر داروها به استخراج، تولید آزمایشگاهی و ثبت اختراع پرداخته می شود و در ادامه طی مذاکراتی 
با کارخانه های دارو سازی در صورت امکان، در راســتای تولید صنعتی این داروها با آن ها همکاری خواهد 
شد. وی تاکیدکرد: اولین و مهم ترین فعالیت این مرکز در سال ۹۸ بررسی اثرات مصرف پروبیوتیک توسط 
مادران باردار و شیرده و نوزادان، بر اختلالات اضطرابی دوران بلوغ بود که نتایج مثبتی رانشان داد و در ژورنال 

Nutritional neuroscience به تأیید اولیه رسیده است.

خبرآنلاین: رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی ایران با بیان اینکه شرایط طب سنتی و نقطه 
نظرات طب ایرانی همواره بر پایه پیشگیری بوده و واکسن هم کاملًا مبتنی بر پیشگیری است، گفت: طب 

سنتی کاملًا با واکسیناسیون موافق است.
امیرحسین جمشیدی، رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی ایران درخصوص برخی ادعاهای 
مطرح شده درباره مخالفت طب سنتی با واکسیناسیون در بین مردم، اظهارکرد: در طول تاریخ براساس موارد 
پیش آمده جدید برخی مقاومت ها وجود دارد؛ چرا که انســان یک روحیه محافظه کارانه دارد و نسبت به 
تغییر مقاومت می کند؛ در ارتباط با واکسیناسیون هم این موضوع تا اندازه ای قابل قبول است، اما از آنجایی 
که با اقدام جدید؛ کاسبی برخی به خطر می افتد آن ها با سلامت دیگران بازی می کنند. وی درباره رویکرد 
طب سنتی درخصوص واکسیناسیون، توضیح داد: شرایط طب ســنتی و نقطه نظرات طب ایرانی همواره 
بر پایه پیشگیری بوده و واکسن هم کاملًا مبتنی بر پیشگیری است؛ می توان گفت که طب سنتی کاملًا با 
واکسیناسیون موافق است. جمشیدی با بیان اینکه مخالفت ها قابل پیش بینی است و هر شخصی می تواند در 
سطح جامعه بحث خود را داشته باشد، ابراز کرد: اینکه این مباحث در رسانه ملی که مردم به آن اعتماد دارند، 
مطرح شود، اعتبار رسانه را خدشه دار می کند. ما با مخالفت افراد هیچ مشکلی نداریم و شنونده اظهارات آن ها 
هستیم. رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه علوم پزشکی ایران با تاکید بر اینکه همه باید پروتکل هایی که 
وزارت بهداشت اعلام کرده است را رعایت کنیم و با عدم تزریق واکسن سلامت خود و آن هایی را که واکسن 
زده و در جامعه تردد می کنند را به خطر نیندازیم، تصریح کرد: اینکه بخواهیم یک پسوند سنتی یا اسلامی را 
به مباحث اضافه کنیم و بر مبنای آن کار خود را پیش ببریم ممکن نیست. وی ادامه داد: اگر شخصی بخواهد 
از پروتکل های وزارت بهداشت تخطی و از طب ایرانی و سنتی سو استفاده کند و پشت این موارد خود را پنهان 

کند، برنمی تابیم و باید طبق قانون با آن ها برخورد شود.

مدیر مرکز تحقیقات علوم اعصاب کاربردی دانشگاه آزاد اسلامی اراک؛
ایران جزو بالاترین کشورهای دارای بیماران اعصاب و روان است

رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه ایران:
 طب سنتی کاملاً با واکسیناسیون موافق است


